
JEGYZŐKÖNYV 
 
 
Készült a Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testültének 2012. február 1-én de. 8 
órakor megtartott – rendkívüli – üléséről. 
 
Jelen voltak: Képviselők a jelenléti ív szerint 
  Dr. Suba Tamás jegyző 
  Dr. Horváth Edit aljegyző 
  Dr. Tóth Judit jogi referens 
  Kovács Tamás ált.igazg.csop.vez. 
  Bodnár Milán pályázati referens 
  Suhaj Enikő kistérségi menedzser 
  Vass László Földi Iskola igazgatója 
  Kissné Bereczki Judit jkv.vez. 
 
 
Csáfordi Dénes köszöntötte a megjelenteket, az ülést megnyitotta. A jelenléti ív alapján 
megállapította, hogy Borsi István (igazoltan) és Fekete György (igazoltan) nincsenek jelen, az ülés 
határozatképes (9 szavazó). Javasolta, hogy a meghívóban szereplő napirenden kívül 
foglalkozzanak a Földi Iskola fűtésével kapcsolatosan felmerült problémával, ugyanis 
meghibásodott az iskola egyik kazánja, ami azonnali megoldást igényel a rendkívül kemény téli 
időjárás miatt. Ennek megfelelően – mivel egyéb javaslat nem volt -  a napirendet az alábbiak 
szerint javasolta elfogadni.  
 
1.) 2012. évi közmunkaprogram pályázat benyújtása 
 Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Kovács Tamás ált.igazg.csop.v. 
 
2.) Földi Iskola fűtésével kapcsolatos probléma megtárgyalása 
 Előadó: Csáfordi Dénes polgármester 
 
A képviselő-testület 9 igen szavazat mellett – határozathozatal nélkül – elfogadta az ismertetett 
napirendet. 
 
 

1.) 2012. évi közmunkaprogram pályázat benyújtása 
 Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Kovács Tamás ált.igazg.csop.v. 
 (előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 

 
Hosszabb időtartamú közfoglalkoztatás: szociális kapcsolattartó 
 
Suhaj Enikő ismertette a 2 fő foglalkoztatására vonatkozó előterjesztést. 
 
Dr. Suba Tamás tájékoztatta a képviselő-testületet, hogy a Munkaügyi Központtól az ülést 
megelőző nap reggelén kaptak konkrét információt a lehetőségről, s a pályázatot még aznap be is 
kellett nyújtani, tehát most ennek a formai jóváhagyásáról van szó. 
 
Csáfordi Dénes – mivel kérdés, észrevétel nem volt – szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, 
melyet 
 
a képviselő-testület 9 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 
(tárgykód: A15) 
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25/2012.(II.01.)HÖ. sz. határozat 
 
Hajdúhadház Városi Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határozott, hogy részt vesz a Hajdú-
Bihar Megyei Kormányhivatal Munkaügyi Központja ált al meghirdetett közfoglalkoztatási 
támogatás keretében a „szociális kapcsolattartó foglalkoztatása”tárgyú hosszabb időtartamú 
közfoglalkoztatásban. 
 
A projekt kertén belül Hajdúhadház Város Önkormányzata összesen 2 fő 8 órás munka-
időbeosztású közmunkást biztosít, akik a téli hónapokban a településen élő időskorúakkal naponta 
kapcsolatot tartanak. 
 
A kérelem tárgya: 2012. február 1. és 2012. március 31. között regisztrált álláskereső 
személyek foglalkoztatása. 
 
Saját erő (30 %):             97.792 Ft. 
 
Bér- és járuléktámogatás (70%):     228.180  Ft. 
 
Teljes támogatás:        228.180  Ft. 
 
Teljes projekt költség:      325.972 Ft. 
 
Ezek az összegek 30%-os saját forrás igénybe vételével képződtek. 
 
A Képviselő-testület vállalja, hogy a program kapcsán felmerülő önrészt, 98 eFt. összeget a 
2012 évi költségvetésének terhére fedezi. A saját forrás összegét a 2012 évi költségevetési 
rendeletbe be kell tervezni. 
  
Megbízza a Polgármestert, hogy gondoskodjon a saját forrás 2012 évi költségvetési rendeletbe 
történő beépítéséről. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős:   Csáfordi Dénes polgármester 
 
 
 
Hosszabb időtartamú közfoglalkoztatás: településüzemeltetési önkormányzati közfeladatok 
 
Csáfordi Dénes az előterjesztésben foglaltakat kiegészítve elmondta, hogy a START 
munkaprogram miatt – amiről még mindig nem született döntés -  az ún. hagyományos közmunka 
nagyon leszűkült forrásokkal és létszámmal indulhat el.  
 
Dr. Suba Tamás hozzátette, hogy a Munkaügyi Központtal kisebb szakmai vitába keveredtek a 
középfokú végzettséghez társuló ún. garantált bérminimum megadása miatt, amit az igényelt 
létszám 20 %-a kaphat meg. A Munkaügyi Központ szerint - egy belső körlevélre hivatkozva - 
csak az kaphatja meg a kiemelt bért (6 órás foglalkoztatás esetén bruttó 69 eFt), aki szakirányú 
középfokú végzettséggel rendelkezik, az ő és kollégái álláspontja szerint viszont a 
köztisztviselőkről szóló törvény (ügykezelők képesítési feltétele), illetve a 319/2011. sz. 
kormányrendelet (közmunkások végzettsége) előírásait figyelembe véve középfokú végzettség 
vagy szakirányú végzettség szükséges a kiemelt bérhez. A támogatási igényt eszerint adták be és 
várják a döntést illetve annak az indoklását. 
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Rostás Zsigmond szerint alaposan meg kell vizsgálni az intézmények létszámigényét, mert 
tapasztalata szerint a legtöbb helyen indokolatlanul is igényelnek közmunkásokat. 
 
Csáfordi Dénes tájékoztatása szerint az ülés előtti napon intézményvezetői értekezleten 
megvizsgálták az igényeket. Tekintettel arra, hogy önkormányzati szinten 62 közmunkást tudnak 
foglalkoztatni, nincs lehetőség túlzott igények teljesítésére. 
Mivel egyéb észrevétel nem volt, szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet 
 
a képviselő-testület 6 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 
(tárgykód: A15) 
 
 
26/2012.(II.01.)HÖ. sz. határozat 
 
Hajdúhadház Városi Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határozott, hogy a Hajdú-Bihar 
Megyei Kormányhivatal Munkaügyi Központja Hajdúhadh ázi Kirendeltség által 
meghirdetett közfoglalkoztatási támogatás keretében a hosszabb időtartamú 
közfoglalkoztatásra kérelmet nyújt be. 
 
A projekt kertén belül Hajdúhadház Város Önkormányzata összesen 124 fő 6 órás munka-
időbeosztású közmunkást biztosít, akik településüzemeltetési önkormányzati közfeladatokat látnak 
el. 
 
A kérelem tárgya: 2012. február 06. és 2012. június 30, valamint 2012. július 01. és 2012. 
november 30. között, elsősorban a foglakoztatás helyettesítő támogatásra jogosult, regisztrált 
álláskereső személyek foglalkoztatása. 
 
A kérelem költségvetése: 
 
Saját erő (30%): 11.816.000 Ft 
 
Bér- és járuléktámogatás (70%): 27.570.796 Ft 
 
Teljes támogatás: 27.570.796 Ft 
 
Teljes projekt költség: 39.386.851 Ft 
 
Ezek az összegek 30%-os saját forrás igénybe vételével képződtek. 
 
A Képviselő-testület vállalja, hogy a program kapcsán felmerülő önrészt, 11.816.000 Ft Ft 
összeget a 2012 évi költségvetésének terhére fedezi. A saját forrás összegét a 2012 évi 
költségevetési rendeletbe be kell tervezni. 
 
Megbízza a Polgármestert, hogy gondoskodjon a saját forrás 2012. évi költségvetési rendeletbe 
történő beépítéséről és a kérelem benyújtásáról. 
 
Határidő: 2012. február 01. 
Felelős:    Csáfordi Dénes polgármester 
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2.) Földi Iskola fűtésével kapcsolatos probléma megtárgyalása 
 Előadó: Csáfordi Dénes polgármester 

 
Csáfordi Dénes elmondta, Vass László iskolaigazgató az előző napon jelezte, hogy gond van a 
fűtéssel, egyik kazánjuknál több kazántag is kilyukadt. A hiba javítására árajánlatot is kért, ami kb 
300 eFt-os költséget képvisel anyaggal együtt. El kell gondolkodniuk, hogy javítanak egy régi 
típusú, nyílt égésterű, nem túl jó hatásfokú kazánt, vagy megpróbálják kicserélni egy zárt égésterű 
nagyságrendekkel jobb teljesítményű kazánra, de a rendkívüli hidegre való tekintettel sürgősen 
megoldást kell keresniük, ami nyilván anyagi ráfordítást is igényel. Ehhez kérte a képviselő-
testület felhatalmazását. 
 
Antal Ferenc megkérdezte, milyen típusú kazánról van szó? Vass László válasza alapján 
megállapította, hogy a szóban forgó Komfort-II. tip. kazán legalább 35 éves lehet. Mivel korábban 
sokáig foglalkozott kazánokkal, felajánlotta, hogy szívesen megnézi a berendezést. 
 
Vass László bővebb tájékoztatást adva elmondta, hogy az intézményben két ilyen kazán működik 
1972 óta. Mivel az iskola építése, bővítése fokozatosan zajlott, jelenleg 4 - öntöttvas elemekből 
álló, ma már gázégőfejes - kazán biztosítja az intézmény fűtését. Meghibásodás az öntvényelemek 
repedéséből szokott adódni, ami csak a sérült elemek cseréjével javítható. Tekintettel a régi 
típusra, az elemek elég korlátozottan beszerezhetők. Egy forgalmazótól bekért árajánlat 
elemenként 70 eFt +ÁFA+kiszállás+egyéb felmerülő anyagköltséget tartalmaz, pillanatnyilag 2-3 
elem cseréjére számítanak, de a pontos szám csak a kazán megbontásakor fog kiderülni. Ábrók 
Bálint helyi vállalkozótól is kért ajánlatot, aki korábban javította már a kazánt, ő kompletten 73 
eFt-ot kér a javításért, amit jóval méltányosabbnak tartott. Felhívta a figyelmet a vészhelyzetre, 
mert jelenleg a legtávolabbi iskolarész tantermeiben 15-16 Co van, s az előrejelzések szerint még 
komolyabb lehűlések várhatók, ezért kérte a képviselő-testületet ezeket a körülményeket is 
mérlegelje a döntésnél. 
 
Csáfordi Dénes a kazán cseréjének a költségeit latolgatta, ami talán 3 millióba is belekerülne. 
 
Csonka István szerint mivel közintézményről van szó, a kazáncserét illetve a gázcsatlakozások 
kiépítését tervezni is kellene, így számításai szerint sokkal nagyobb költséget képviselne. Ezért 
érdemes a mai követelményeknek minden tekintetben megfelelő kazán beszerzésében gondolkodni 
pályázati támogatás igénybevételével. Ebben az esetben viszont már a Bocskai Iskola 
kazáncseréjét is be kellene kalkulálni, ami szintén elöregedett.  
 
Dr. Suba Tamás szerint hosszú távon átgondolhatják, hogyan lehetne kiváltani a fűtőrendszert 
egy korszerűbbel, viszont a kazán javítása azonnali megoldást igényel.  
 
Antal Ferenc szerint is „tűzoltó” jellegű megoldást kell keresni az iskola fűthetősége érdekében.  
 
Bodnár Milán  – Csáfordi Dénes felkérésére – elmondta, jelenleg nincs ilyen pályázati kiírás, a 
Környezet és Energia Operatív Program keretében vannak alternatív fűtőanyagokkal működő 
kazánok, esetleg bio fűtőművek kialakítására lehetőségek. Az előző napon járta végig az 
intézményeket egy energetikussal, aki a következő héten ad ajánlatot, hogy milyen 
konstrukciókkal lehetne kiváltani a jelenlegi fűtési rendszert. Ezeknél a pályázatoknál viszont már 
figyelembe veszik az épületek energiaosztály besorolását is, s az önkormányzat épületei nem 
biztos hogy megfelelnek ezeknek a követelményeknek. A pályázati megoldás tehát hosszabb időt 
vesz igénybe, a Földi Iskolánál viszont azonnali megoldásra van szükség. 
 
Csáfordi Dénes hozzátette még, hogy felmerült egy faapríték tüzelésű fűtőmű is, aminek a 
lehetőségét szintén vizsgálják. Az elhangzottakból megállapítható, hogy a Földi Iskola 
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fűtésproblémáját a kazán javításával tudják megoldani leghamarabb, ezért javasolta, hogy emellett 
döntsenek, a javítás költségét pedig (előreláthatólag kb. 300 eFt) az intézmény 2012. évi 
költségvetésébe építsék be. 
 
A képviselő-testület 9 igen szavazat mellett elfogadta a fenti javaslatot és a következő határozatot 
hozta: 
(tárgykód: Z1) 
 

27/2012.(II.01.)HÖ. sz. határozat 
 
Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta a dr. Földi 
János Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény fűtésével, kazán 
meghibásodásával kapcsolatosan felmerült problémát és az iskola KOMFORT-II. 
típusú kazánjának javítása mellett döntött, ami előreláthatólag kb. 300 eFt-ba kerül. 
A javítás költségét az intézmény 2012. évi költségvetésébe be kell építeni. 
 
Felkérte az intézmény vezetőjét, hogy a javítási munkák elvégeztetéséhez a 
szükséges intézkedéseket tegye meg. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős:    Vass László iskolaigazgató 
 
 

Csáfordi Dénes megköszönte a részvételt, az ülést bezárta. 
 
 

k.m.f. 
 
 
 
 

      Dr. Suba Tamás sk.       Csáfordi Dénes sk. 
             jegyző          polgármester 


